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Beantwoording schriftelijke vragen crisis UWV  
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Geachte heer Van Hest,  
 
Met uw brief van 18 november 2024 heeft u ons vragen gesteld omtrent het artikel in het Brabants 
Dagblad over de crisis bij het UWV. Hieronder beantwoorden we uw vragen. 
 
Vraag 
Is het college op de hoogte van dit artikel en de ontwikkelingen die hier in zijn aangegeven? 
 
Antwoord 
Het college is op de hoogte van het betreffende artikel en de ontwikkelingen die hierin zijn 
aangegeven. Het artikel dat het Brabants Dagblad heeft gepubliceerd op 18 november 2024 geeft 
aan dat er niet alleen enorme problemen zijn bij de regeling voor arbeidsongeschikten (WIA), maar 
ook bij de Wajong. De gevolgen hiervan zijn ingrijpend. Kwetsbare jongeren kunnen uitkeringen 
mislopen of onterecht krijgen.  
 
Vraag 
Heeft de Gemeente Loon op Zand zicht op het aantal inwoners die een WIA of Wajong uitkering 
ontvangen? 
 
Antwoord 
Ja, hier heeft het college zicht op. In totaal gaat het om 94 inwoners die een Wajong uitkering 
ontvangen en 167 inwoners die WIA/WAO uitkering ontvangen. 
 
Vraag 
Welke maatregelen neemt de gemeente om inwoners die door de crisis bij het UWV worden 
getroffen te ondersteunen? 
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Antwoord 
De gemeente heeft het UWV benaderd om samen met hen te kijken naar ondersteuning van onze 
mogelijk getroffen inwoners. Het UWV heeft echter aangegeven dat zij geen individuele 
samenwerkingen opzoeken met gemeenten. Er wordt gekozen voor een landelijke aanpak. 
Wanneer een inwoner zich meldt bij de gemeente en vraagt om ondersteuning, zullen wij op dat 
moment kijken hoe wij deze inwoner kunnen bijstaan. Baanbrekers zal meegenomen worden in het 
bieden van ondersteuning indien het passend is bij de situatie van de inwoner.   
 
Vraag 
Zijn er specifieke programma's of initiatieven in werking gesteld? 
 
Antwoord 
Van het UWV hebben wij de volgende beantwoording ontvangen: 
 
‘’Het UWV heeft de afgelopen maanden in nauw overleg met het Ministerie van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid en stakeholders gewerkt aan een verbeteraanpak van de kwaliteit. UWV kiest 
hierbij voor een lerende aanpak, waarbij stapsgewijs steeds meer inzicht ontstaat hoe de 
problemen op een zorgvuldige manier op te lossen.  
 
Bij de verdere uitwerking van de aanpak blijft UWV nauw samenwerken met stakeholders, zoals 
cliëntenorganisaties en ketenpartners, om relevante perspectieven en gevolgen in kaart te brengen. 
In dat kader is ook regelmatig overleg met de VNG.  
 
Wanneer blijkt dat iemand te weinig uitkering heeft ontvangen corrigeren wij dit naar het bedrag 
waar iemand recht op heeft. Ook doen wij een nabetaling van het bedrag dat iemand te weinig heeft 
gekregen. We gaan in gesprek om te kijken hoe we de gevolgen van verrekening met belastingen 
en toeslagen zo beperkt mogelijk kunnen houden.  
 
Wanneer iemand te veel uitkering heeft gekregen, zullen wij deze corrigeren voor de toekomst. Dit 
heeft impact op het leven van mensen, omdat men dan minder inkomen krijgt. Daarom bieden wij 
een overgangsperiode van twee maanden voordat we de uitkering aanpassen. Om ook de gevolgen 
van een verlaging van de uitkering zo beperkt mogelijk te maken ondersteunen wij de betrokkenen 
ook na de aanpassing van de uitkering.  
 
Het uitgangspunt is dat wanneer iemand te veel heeft ontvangen dit niet terugbetaald hoeft te 
worden. Het gaat om een fout van UWV. Mensen mogen daar niet de dupe van worden. Alleen 
wanneer er bijvoorbeeld sprake is van fraude of als het heel duidelijk is dat iemand veel te veel 
heeft ontvangen, wordt terugvorderen overwogen.  
 
Het zal waarschijnlijk tot de zomer van 2026 duren om alle verkeerd berekende uitkeringen te 
corrigeren.’’ 
 
Vraag 
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Is er overleg geweest tussen de gemeente en het UWV om de crisis aan te pakken? Zo ja, wat zijn 
de belangrijkste uitkomsten hiervan? 
 
Antwoord 
De gemeente heeft contactpersonen bij het UWV. Deze contactpersonen zijn benaderd en zij 
hebben deze vragen intern bij het UWV uitgezet. Zoals eerder aangegeven heeft het UWV ervoor 
gekozen om een landelijke aanpak te verkiezen boven een samenwerking één op één met de 
gemeente. We hebben echter wel nadrukkelijk verzocht om ons op de hoogte te houden van de 
ontwikkelingen.  
 
Vraag 
Kunt u voorbeelden geven van samenwerkingsinitiatieven? 
 
Antwoord 
Zoals aangegeven in de bovenstaande beantwoording zullen er momenteel geen 
samenwerkingsinitiatieven gestart worden tussen het UWV en de gemeente.  
 
Hopende u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Het college van burgemeester en wethouders; 
de secretaris,   de burgemeester, 
 
 
 
C.A. de Haas     H.A.G. Ronnes 
 
 
 
 


